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Protokół nr 46/2022 

 
z XLVI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odbytej w dniu 26 stycznia 

2022 roku o godz. 14:00 z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 
(online), zakończonej o godz. 16:19 tego samego dnia. Przewodniczący Rady Miasta 
sesję prowadził z sali sesyjnej (niski parter) Urzędu Miasta w Gorzowie Wielkopolskim 
przy ul. Sikorskiego 4.  

 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień.  
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 24. 
 
Obecni: 
1. Robert Anacki 
2. Marta Bejnar - Bejnarowicz  
3. Patryk Broszko  
4. Alicja Burdzińska  
5. Przemysław Granat  
6. Jan Kaczanowski  
7. Krzysztof Kochanowski  
8. Anna Kozak  
9. Halina Kunicka  
10. Marcin Kurczyna  
11. Albert Madej  
12. Tomasz Manikowski  
13. Piotr Paluch  
14. Sebastian Pieńkowski  
15. Tomasz Rafalski  
16. Oskar Serpina  
17. Jerzy Sobolewski  
18. Jacek Sterżeń  
19. Maria Surmacz  
20. Robert Surowiec  
21. Jerzy Synowiec  
22. Katarzyna Szymczak 
23. Paulina Szymotowicz  
24. Piotr Wilczewski  
25. Radosław Wróblewski  
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta.  
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Druk nr 880 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
5. Druk nr 881 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
6. Druk nr 882 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
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7. Druk nr 883 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047. 

8. Druk nr 866 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej Województwu Lubuskiemu. 

9. Druk nr 867 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Żłobkowi 
Miejskiemu Nr 1 w Gorzowie Wielkopolskim  

10. Druk nr 868– podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Żłobkowi 
Miejskiemu Nr 2 w Gorzowie Wielkopolskim. 

11. Druk nr 869 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Żłobkowi 
Miejskiemu Nr 3 w Gorzowie Wielkopolskim. 

12. Druk nr 870 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Żłobka 
Miejskiego, dla którego organem prowadzącym jest Miasto Gorzów Wlkp. oraz nadania 
mu statutu. 

13. Druk nr 871 – podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania. 

14. Druk nr 877 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ul. Kolejową i ul. Prostą. 

15. Druk nr 872 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ulic: Węgierskiej i Czeskiej. 

16. Druk nr 876 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ul. Małyszyńskiej i ul. Rolnej. 

17. Druk nr 863 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
18. Druk nr 864 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
19. Druk nr 865 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
20. Druk nr 878 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia 

nieruchomości na 10 lat. 
21. Druk nr 879 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia 

nieruchomości na 10 lat. 
22. Druk nr 873 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na 
okres 3 lat. 

23. Druk nr 874 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na 
okres 3 lat. 

24. Druk nr 875 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na 
okres 3 lat. 

25. Druk nr 860 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
26. Druk nr 861 – podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej 

skargi. 
27. Druk nr 862 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
28. Informacja o stanie realizacji inwestycji miejskich w 2021 roku. 
29. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
30. Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
31. Sprawozdania z prac komisji Rady Miasta za 2021 rok. 
32. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
33. Sprawy różne, wolne wnioski. 
34. Zakończenie obrad. 
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Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski, 
który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i podejmowania 
prawomocnych uchwał. Dzisiejsza sesja będzie inna niż wszystkie dotychczasowe, dlatego iż 
niestety nie ma wśród nas Grażynki Wojciechowskiej. Przez 28 lat, nieprzerwanie zasiadała 
w Radzie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, była jej ważną postacią. Dlatego też uczcijmy 
minutą ciszy pamięć naszej koleżanki. 
 
Ad.2 Przedstawienie porządku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – Panie i Panowie Radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem. 
Pragnę poinformować, że Prezydent Miasta zwrócił się z wnioskiem o wycofanie z porządku 
obrad projektów uchwał: na druku nr 867 zmieniający uchwałę w sprawie nadania statutu 
Żłobkowi Miejskiemu Nr 1 w Gorzowie Wielkopolskim, na druku nr 868 zmieniający uchwałę w 
sprawie nadania statutu Żłobkowi Miejskiemu Nr 2 w Gorzowie Wielkopolskim, na druku nr 
869 zmieniający uchwałę w sprawie nadania statutu Żłobkowi Miejskiemu Nr 3 w Gorzowie 
Wielkopolskim, na druku nr 870 zmieniający uchwałę w sprawie utworzenia Żłobka Miejskiego, 
dla którego organem prowadzącym jest Miasto Gorzów Wlkp. oraz nadania mu statutu – 
załącznik nr 1 do protokołu. Klub Radnych Koalicja Obywatelska zwrócił się z wnioskiem 
o poszerzenie porządku obrad o projekt Stanowiska Rady Miasta w sprawie utworzenia 
Oddziału Kardiochirurgii w Wielospecjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim w Gorzowie Wlkp. – 
wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Ponadto proponuję poszerzenie porządku obrad 
o punkt w brzmieniu: Złożenie ślubowania przez radną obejmującą mandat, o projekt uchwały 
na druku nr 884 zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji 
Rady Miasta oraz o projekt uchwały na druku nr 885 zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia 
składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta. Czy są pytania lub uwagi do porządku 
obrad? Nie widzę, przechodzimy do głosowania poszczególnych zmian. 
 
Głosowano w sprawie: 
poszerzenia porządku obrad o złożenie ślubowania przez radną obejmującą mandat. 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Głosowano w sprawie: 
poszerzenie porządku obrad o druk nr 884 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
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NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Głosowano w sprawie: 
poszerzenie porządku obrad o druk nr 885 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miasta.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Głosowano w sprawie: 
poszerzenia porządku obrad o stanowisko Rady Miasta ws. utworzenia oddziału kardiochirurgii 
w Gorzowie Wielkopolskim.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, 
Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
PRZECIW (1) 
Maria Surmacz  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Alicja Burdzińska, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Jan Kaczanowski – proponuję w pkt. 3 ująć złożenie ślubowania przez radną obejmującą 
mandat, w pkt. 25 projekt na druku nr 884 zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia składów 
osobowych stałych Komisji Rady Miasta, w pkt. 26 projekt na druku nr 885 zmieniający 
uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta oraz w pkt. 29 
projekt Stanowiska Rady Miasta w sprawie utworzenia Oddziału Kardiochirurgii w 
Wielospecjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim w Gorzowie Wlkp. Pozostałe punkty zmienią 
kolejność. 
 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenie porządku obrad ze zmianami. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
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BRAK GŁOSU (1) 
Oskar Serpina  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Ad.3 Złożenie ślubowania przez radną obejmującą mandat. 
 
Jan Kaczanowski –w dniu 11 stycznia 2022 r. poinformowałem Komisarza Wyborczego w 
Gorzowie Wielkopolski, że 3 stycznia br. zmarła nasza wieloletnia radna Grażyna 
Wojciechowska. Postanowieniem nr 2/2022 z dnia 19 stycznia 2022 r. Komisarz Wyborczy 
stwierdził wygaśnięcie z dniem 3 stycznia 2022 r. mandatu radnej Grażyny Wojciechowskiej. 
Następnie Postanowieniem nr 2/2022 z dnia 21 stycznia 2022 r. Komisarz Wyborczy 
poinformował, że na wakujący mandat w okręgu wyborczym nr 5, właściwym dla wyboru Rady 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, mandat obejmuje p. Katarzyna Szymczak – kandydatka z 
listy nr 13 – Komitetu Wyborczego Wyborców Jacka Wójcickiego, która w wyborach uzyskała 
kolejno największą liczbę głosów, nie utraciła prawa wybieralności oraz nie zrzekła się 
pierwszeństwa do objęcia mandatu. Zgodnie z art. 23a ustawy o samorządzie gminnym przed 
przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają ślubowanie. Dlatego też informuję 
Panią, że po odczytaniu roty ślubowania Radna wypowiada słowo „ślubuję”. Ślubowanie może 
być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”. Zapraszam p. Katarzynę Szymczak 
na środek, a obecnych proszę o powstanie. Odczytuje tekst ślubowania – załącznik nr 3 do 
protokołu. 
Katarzyna Szymczak – ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 
Jan Kaczanowski – myślę, że będę wyrazicielem nas wszystkich, jak z wielką satysfakcją i 
ogromną przyjemnością złożę w imieniu wszystkich radnych, a także i nas obserwujących 
serdeczne gratulacje dla p. Katarzyny i życzę jej powodzenia dla dobra swojego, a przede 
wszystkim miasta i naszych mieszkańców.  
Jan Kaczanowski składa gratulacje radnej Katarzynie Szymczak 
Jan Kaczanowski – żeby nowa radna mogła uczestniczyć w dzisiejszej sesji, musimy 
wprowadzić ją do systemu, następnie będziemy ponownie potwierdzali naszą obecność. 
Ogłaszam 5 min przerwy. 
 
Po przerwie: 
Jan Kaczanowski – wznawiamy obrady po przerwie, tak jak już wcześniej zapowiadałem, 
proszę o ponowne potwierdzenie obecności. Pragnę poinformować, że na stan 25 radnych 
obecnych jest 23 radnych i Rada może podejmować prawomocne uchwały. 
 
Ad.4 Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
 
Radosław Wróblewski – chciałbym zabrać głos w imieniu Klubu Radnych Koalicja 
Obywatelska w sprawie CEZiB-u. Przed rozpoczęciem obecnego roku szkolnego, na sesji, 
kierowaliśmy zapytania do wydziału inwestycji kiedy będzie możliwe powolne już, etapowe 
uruchamianie Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu przy ulicy Warszawskiej. Dyrektor 
A. Kajder-Pussty wspominała o możliwości, na przełomie roku kalendarzowego – 
grudzień/styczeń. Jesteśmy już w nowym roku kalendarzowym, kończy się styczeń, co prawda 
Dyrektor zastrzegła, że jeśli nic się po drodze nie wydarzy, ale tak jak obserwujemy, pewno 
coś się wydarzyło, gdzieś tam jesteśmy też informowani i również dziennikarze nas o to 
zapytują dlatego też chcielibyśmy w tym momencie uzyskać informację jakie są faktyczne 
problemy związane z CEZiB-em, z realizacją tejże inwestycji. Przypomnę, że nawet w 
materiałach na dzisiejszą sesję, o stanie realizacji inwestycji miejskich jest podana data 
zakończenia inwestycji na ulicy Warszawskiej – koniec czerwca 2022 r., a tutaj w tym 
momencie chyba nic na to nie wskazuje żeby tak miało się stać, choć mogę się mylić. Stąd 
nasze klubowe pytanie już w tej części sesji, bo to jest bardzo ważna kwestia. Chciałbym też  
zapytać na ile realne będzie w ogóle uruchomienie, przede wszystkim hali sportowej i 
warsztatów dla kształcenia zawodowego w pierwszym półroczu a ewentualnie czy będzie to 
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możliwe od 1 września 2022 r.? Przypomnę, że od wrześnian 2022 r. będzie w szkołach 
ponadpodstawowych większa grupa uczniów, to jest 1,5 rocznika i budzi obawy fakt czy 
będziemy w stanie przyjąć ich również do części dydaktycznej obiektu przy Warszawskiej. 
Dlatego prosiłbym o poinformowanie radnych i opinii publicznej jak wygląda sytuacja, jakie są 
plany, harmonogramy i jakie ewentualnie przygotowywane są rozwiązania alternatywne w 
związku z ewentualnym brakiem możliwości wejścia uczniów od 1 września 2022 r. do CEZiB-
u na ulicy Warszawskiej? 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – faktycznie sytuacja z Centrum Edukacji Zawodowej i 
Biznesu jest dosyć trudna. Bardzo chcielibyśmy, żeby młodzież tam jak najszybciej weszła 
natomiast pojawiają się bardzo poważne problemy ze statecznością budynku B, to jest żółty 
budynek naprzeciwko marketu spożywczego i on dzisiaj przysparza nam najwięcej kłopotów. 
Tak naprawdę myślę, że w najbliższych dosłownie tygodniach będziemy mogli oddać już halę 
sportową i ona będzie już służyła młodzieży. Do końca tego roku szkolnego, czyli w nowym 
roku szkolnym, młodzież już rozpocznie zajęcia w warsztatach, natomiast cały czas pod 
znakiem zapytania pozostaje termin oddania budynków dydaktycznych. Przede wszystkim 
dlatego, że budynek B jest w bardzo złym stanie technicznym, nie było możliwości dokonania 
takiej analizy przed rozbiórkami, które zostały wykonane. W tej chwili poprosiliśmy o 
dodatkową ekspertyzę, która ma dać rozwiązanie na wzmocnienie tego budynku, niemniej 
budynki A i C są budynkami powiązanymi. W związku z tym będziemy robić wszystko żeby w 
budynkach A i C móc rozpocząć zajęcia natomiast ponieważ te budynki stanowią całość, one 
są połączone ze sobą, może to być trudne. Jak tylko będziemy wiedzieć kiedy będzie 
informacja dotycząca możliwości zakończenia prac na budynkach dydaktycznych, 
natychmiast Państwu oczywiście damy znać. 
Jacek Szymankiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta – w uzupełnieniu tego o czym mówił 
Prezydent, chociaż bardzo szeroko przedstawił informacje o aktualnym stanie zaawansowania 
robót w CEZiB-ie, chciałbym podkreślić, że musimy pamiętać o tym, że poruszamy się w takim 
obszarze substancji zabytkowej. W związku z tym faktycznie niespodzianki, które się trafiają 
na tych obiektach, one zaskakują nas w miarę realizacji inwestycji i tak jak Prezydent 
wspomniał jeżeli chodzi o halę czy budynek warsztatów to tam terminy nie są zagrożone i 
faktycznie będziemy w stanie zrealizować te obiekty w wyznaczonym terminie, to znaczy do 
końca lutego, tak jak Prezydent już określając termin, powinna być oddana hala sportowa i na 
pewno jest już dostawa wyposażenia do warsztatów w związku z tym, też z nowym rokiem 
szkolnym będziemy gotowi z oddaniem tych budynków do użytku i funkcjonowania. Gorzej jest 
natomiast z trzema budynkami dydaktycznymi, Prezydent powiedział szczegółowo o budynku 
B, który jest najstarszym budynkiem, a co za tym idzie, musimy podchodzić do niego też ze 
specjalną troską. Prezydent wspomniał też o powołaniu eksperta do oceny rozwiązań i po to, 
żeby właśnie przyspieszyć realizację i podejmowanie decyzji. Poprosiliśmy o współpracę 
profesora, który jest ekspertem budowlanym, konstrukcyjnym zwłaszcza od obiektów 
zabytkowych. Problemy o których Prezydent wspomniał czyli obejście zasilania budynków A i 
C, które do tej pory było realizowane poprzez budynek B, mamy już projekt takiego bypassu, 
który omija budynek B, to oczywiście wymaga zmian projektowych, zmian w zakresie samych 
budynków A i C po to żeby mogły funkcjonować oddzielnie z pominięciem budynku B. Na 
pewno budynku B nie będziemy w stanie skończyć w terminie, musimy go wyłączyć na razie 
z zakresu inwestycji po to żeby znaleźć rozwiązania funkcjonalne i zgodne z prawem, ale żeby 
też zachować, jeżeli się uda oczywiście, tą zabytkową substancję. 
 
Ad.5 Druk nr 880 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu  
Radosław Wróblewski – chciałbym tutaj, również w imieniu Klubu Radnych Koalicja 
Obywatelskam, podziękować przede wszystkim za zabezpieczenie środków, a mówimy tutaj 
o Wielospecjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim, który pracuje w naszym mieście Gorzowie 
Wielkopolskim. Dziękuję za znalezienie tego rozwiązania, dziękuję również za to, że te 
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pieniądze uruchamiamy już na początku roku kalendarzowego, budżetowego. Mam nadzieję, 
że ta współpraca i że to wzajemne wspieranie się będzie w tym momencie takim dobrym 
prognostykiem na dalsze miesiące i lata. Oby było oczywiście takich rzeczy jak najmniej 
potrzebnych, ale z tego co widzimy sytuacja pandemiczna, która wpływa na całokształt służby 
zdrowia i bezpieczeństwo naszych mieszkańców wymaga również wspierania tego typu 
placówek w jakikolwiek możliwy sposób. Jeszcze raz dziękuję Prezydentowi, p. 
Wiceprezydent, p. Skarbnik i mam nadzieję, że wszyscy zgodnie przegłosujemy tą uchwałę. 
Jan Kaczanowski – chciałem przy okazji poinformować radnego Wróblewskiego i czynię to z 
wielką satysfakcją i przyjemnością, że taka opinia jest wszystkich pozostałych radnych, z tego 
co się orientuję i z mego punktu widzenia jest to wyraz szacunku przede wszystkim dla 
wszystkich pracujących, tak personelu medycznego jak i niemedycznego w tych niełatwych 
warunkach w Szpitalu Wojewódzkim i nie tylko w Szpitalu Wojewódzkim, w ogóle w służbie 
zdrowia. 
Radosław Wróblewski – dziękuję za to dopowiedzenie, bezapelacyjnie również ja, jak i moi 
koledzy i koleżanki traktujemy to, że jest to kwestia i zdanie dotyczące właśnie wsparcia naszej 
placówki naszego szpitala, bezapelacyjnie i wszyscy radni są za tym żeby tego typu inicjatywy 
popierać. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz 
Komisji Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 880 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.6 Druk nr 881 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 881 – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
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Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.7 Druk nr 882A – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz – czy mogłabym prosić o wyjaśnienie. Tam jest dosyć dużo 
przesunięć między, są wody opadowe, i cmentarz, i Hawelańska, i nie do końca rozumiem cóż 
to są za manewry. 
Agnieszka Kaczmarek – Skarbnik Miasta – zmiany, które są wprowadzone tym projektem 
uchwały dotyczą zadań, które były realizowane w roku ubiegłym, natomiast ich termin realizacji 
przesunął się na ten rok. Niektóre są to zadanie, których końcówka jest realizowana w tym 
roku, niektóre są to zadania wieloletnie tak jak środki unijne otrzymane na różnego rodzaju 
projekty ponieważ dochody ze środków unijnych były otrzymane w tamtym roku oraz był plan 
zabezpieczony w poprzednim roku na realizację tych zadań. Zadania się nie zakończyły i 
przeszły na ten rok wobec tego środki te weszły do tak zwanych wolnych środków. Teraz 
rozliczyliśmy te wolne środki i z powrotem pieniądze na realizację tych zadań wprowadzamy 
do budżetu na ich dokończenie stąd jest sporo tych zadań. W większości są to zadania z 
dofinansowaniem. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz 
Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 882A – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.8 Druk nr 883A – podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
wprowadzonych zmian ujęte jest w załączniku nr 2 do uchwały. Ponadto projekt został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
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Głosowano w sprawie: 
Druk nr 883A – podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2022-2047, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.9 Druk nr 866 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej Województwu Lubuskiemu. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 866 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej Województwu Lubuskiemu.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
Województwu Lubuskiemu, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad. 10. Druk nr 867 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 
Żłobkowi Miejskiemu Nr 1 w Gorzowie Wielkopolskim (punkt zdjęto z porządku obrad) 
Ad. 11. Druk nr 868– podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 
Żłobkowi Miejskiemu Nr 2 w Gorzowie Wielkopolskim. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
Ad. 12. Druk nr 869 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 
Żłobkowi Miejskiemu Nr 3 w Gorzowie Wielkopolskim. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
Ad. 13. Druk nr 870 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia 
Żłobka Miejskiego, dla którego organem prowadzącym jest Miasto Gorzów Wlkp. oraz 
nadania mu statutu. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
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Ad.14 Druk nr 871 – podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 871 – podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu 
ich pobierania.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski 
 
Podjęta uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.15 Druk nr 877 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla 
obszaru położonego pomiędzy ul. Kolejową i ul. Prostą. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 877 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy ul. 
Kolejową i ul. Prostą.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  



11 
 

NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy ul. 
Kolejową i ul. Prostą, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.16  Druk nr 872 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru położonego w rejonie ulic: Węgierskiej i Czeskiej. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz – pisałam maila w tej sprawie, ale nie dostałam niestety odpowiedzi 
więc prosiłabym, żeby tutaj mi wyjaśnić do tego punktu i następnego, co było we wnioskach 
właścicieli, bo to są tereny deweloperskie i chciałabym wiedzieć o jakie zmiany właściciele 
wnioskowali. Mam też prośbę na przyszłość, jeżeli można by było w uzasadnieniu chociaż w 
takim skrócie telegraficznym napisać czego dotyczyły wnioski o zmianach lub przystąpieniu 
do planu miejscowego to byłoby mi też łatwiej się do tego ustosunkować.  
Jacek Szymankiewicz – informuję, że dwie intencyjne uchwały, które przedkładamy, tj. 
pierwsza obecnie dyskutowana w sprawie przystąpienia do zmiany planu w rejonie ulic 
Węgierskiej i Czeskiej i następna w rejonie Małyszyńskiej i Rolnej, są wynikiem wniosków, 
które nie tylko zostały złożone w tej sprawie ale każda taka inicjatywa jest poprzedzona taką 
analizą urbanistyczną i analizą aktualności ustaleń miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego. W tym konkretnym przypadku czyli jeśli chodzi o nieruchomości, teren 
położony w rejonie ulicy Węgierskiej i Czeskiej, jest to plan dość leciwy, który obejmował jako 
funkcję jedyną dla tego terenu zabudowę mieszkaniową wielorodzinną. Inwestor, który nabył 
te tereny wnosił o umożliwienie realizacji również zabudowy usługowej w parterach i to jest 
rozwiązanie, które wydaje się na dzisiaj naturalnym uzupełnieniem funkcji mieszkaniowej na 
której mieszkańcy mogą tylko skorzystać. Pozostałe ustalenia, one mogą być realizowane 
oczywiście dopiero po kompletnej analizie więc proponuję, jeżeli ma Pani wątpliwości, 
prześlemy te analizy urbanistyczne, bo one zawsze stanowią podstawę do tego, żeby 
zweryfikować aktualność ustaleń planu, aktualność rozwiązań planu i zderzyć oczekiwania co 
do zmiany planu z realiami ustaleń, które przyjęliśmy sobie w jakimś reżimie planistycznym w 
mieście. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – bardzo poproszę o tą analizę. A można by było dołączać te analizy 
do tych uchwał intencyjnych? 
Jacek Szymankiewicz- oczywiście, że możemy dołączyć takie analizy do uchwał intencyjnych 
jeżeli to da taki ogólny pogląd. Ona jest robiona zawsze obowiązkowo przed podjęciem decyzji 
o zmianie planu więc nie widzę przeszkód, żeby dołączyć takie analizy jako część 
uzasadnienia, jako taki dodatkowy materiał.  
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 872 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ulic: Węgierskiej i Czeskiej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
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Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
 
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ulic: Węgierskiej i Czeskiej, stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.17 Druk nr 876 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru położonego w rejonie ul. Małyszyńskiej i ul. Rolnej. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz – pytałam w poprzednim punkcie o tamten punkt i punkt kolejny, 
czyli ten w którym jesteśmy teraz. Do Małyszyńskiej i Rolnej też bym prosiła o takie krótkie 
nakreślenie z jakiego powodu, w związku z jakimi wnioskami ma być podjęta ta uchwała?  
Jacek Szymankiewicz – również jest wykonana analiza przed decyzją o zaproponowaniu 
podjęcia uchwały przez Radę Miasta, natomiast tu jednym z takich głównych czynników, które 
stanowiły podstawę do podjęcia decyzji o wszczęciu procedury w sprawie zmiany planu jest 
nieruchomość miejska, ona jest oznaczona – działka nr 144 z tego co pamiętam. To jest duża 
działka, która kiedyś była przeznaczona pod zbiornik wód opadowych gdzie miał być 
zrealizowany zbiornik dla odwodnienia drogi ekspresowej. Ten zbiornik został zlokalizowany 
w zupełnie innym miejscu, w związku z tym chcemy przeznaczyć tę nieruchomość również na 
cele na które są przeznaczone nieruchomości sąsiednie i to jest główna przyczyna zmiany 
tego planu. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 876 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ul. Małyszyńskiej i ul. Rolnej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Tomasz Manikowski  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ul. Małyszyńskiej i ul. Rolnej, stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Ad.18 Druk nr 863 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz – czy mogę prosić o krótką informację co jeszcze na ul. Miłej 
zostało? Czy to są ostatnie działki, czy jeszcze mamy tam coś w planach? 
Jacek Szymankiewicz – jeśli chodzi o te trzy nieruchomości, które dzisiaj są przedmiotem 
obrad to faktycznie są ostatnie nieruchomości, które mogliśmy przeznaczyć do sprzedaży na 
ul. Dobrej i ul. Miłej. Zostały nam jeszcze chyba cztery nieruchomości, ale takie, które są 
obciążone infrastrukturą techniczną Enei i dopóki nie uregulujemy tam stanu prawnego 
odnośnie służebności przesyłu, nie chcemy ich dysponować do sprzedaży. Także to są trzy 
ostatnie nieruchomości na Dobrej i Miłej, które będziemy mogli sprzedać w przetargu. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju 
oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 863 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Patryk Broszko, Tomasz Manikowski  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, stanowi załącznik nr 
22 do protokołu. 
 
Ad.19 Druk nr 864 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 864 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
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Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, stanowi załącznik nr 
24 do protokołu. 
 
Ad.20 Druk nr 865 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 25 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 865 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, stanowi załącznik nr 
26 do protokołu. 
 
Ad.21 Druk nr 878 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia nieruchomości na 10 lat. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
Radosław Wróblewski – w tym punkcie i w następnym procedujemy uchwałę, która związana 
jest z budową punktów selektywnej zbiórki odpadów komunalnych i jak pada w tej uchwale 
słowo budowa, chciałbym zapytać kiedy taka właśnie budowa tychże punktów nastąpi i kiedy 
będzie zakończona? 
Jacek Szymankiewicz – ta kwestia była też wyjaśniana na Komisji Gospodarki i Rozwoju. W 
tym roku oba PSZOK-i mają zostać zrealizowane. To są przedsięwzięcia z dofinansowaniem 
ze środków LRPO i projekt jest szerszy, bo obejmuje oczywiście nie tylko te 2 PSZOK-i w 
Gorzowie, ale też takie punkty w poszczególnych gminach MG-6. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 878 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia 
nieruchomości na 10 lat.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
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Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Piotr Wilczewski  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia nieruchomości na 
10 lat, stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad.22 Druk nr 879 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia nieruchomości na 10 lat. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 29 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 879 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia 
nieruchomości na 10 lat.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Robert Surowiec  
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia nieruchomości na 
10 lat, stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Ad.23 Druk nr 873 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy 
nieruchomości gruntowej na okres 3 lat. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  
Radosław Wróblewski – chciałem doprecyzować, ponieważ w uchwale mamy w tym 
momencie wymienione dwie ulice na działce nr 423 przy ulicy Kazimierza Wielkiego i na 
działce 1000/2 – to jest ulica Marcinkowskiego, tak mówi uchwała. Natomiast w treści 
uzasadnienia mamy wymienioną ulicę Kazimierza Wielkiego i ulicę Mickiewicza. Tak jak sobie 
pozwoliłem to sprawdzić, działka 1000/2 znajduje się rzeczywiście na ulicy Marcinkowskiego, 
a nie na ulicy Mickiewicza. Prosiłbym ewentualnie o wyprowadzenie mnie z błędu, bądź 
ewentualnie potwierdzenie, że dobrze rozumiem czy jest w tym momencie błąd w 
uzasadnieniu, jeśli chodzi o usytuowanie działki 1000/2 na ulicy Mickiewicza. Rozumiem, że 
powinna być na ulicy Marcinkowskiego. 
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Iwona Olek – Zastępca Prezydenta Miasta – Poproszę tutaj o uzupełnienie, jeśli chodzi o 
dokładne informacje w zakresie działek zastępcę dyrektora wydziału dróg 
Wasilewicz Edward – Zastępca dyrektora Wydziału Dróg – radny Wróblewski ma rację, jest 
błąd. W uzasadnieniu winna być ulica Marcinkowskiego. 
Jan Kaczanowski – rozumiem, że jest zgłaszana autopoprawka do projektu. 
Wasilewicz Edward – tak. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 873A – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na okres 3 
lat.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Robert Anacki 
NIEOBECNI (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na okres 3 lat, stanowi 
załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Ad.24 Druk nr 874 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy 
nieruchomości gruntowej na okres 3 lat. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 874 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na okres 3 
lat.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Oskar Serpina, Robert Surowiec  
NIEOBECNI (1) 
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Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na okres 3 lat, stanowi 
załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Ad.25 Druk nr 875 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy 
nieruchomości gruntowej na okres 3 lat. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 875 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na okres 3 
lat.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Oskar Serpina  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej na okres 3 lat, stanowi 
załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Ad.26 Druk nr 860 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji wszyscy radni otrzymali. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 860 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
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Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Ad.27 Druk nr 861 – podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania 

anonimowej skargi. 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 861 – podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi, stanowi 
załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Ad.28 Druk nr 862 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji wszyscy radni otrzymali. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 862 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
Ad.29 Druk nr 884 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 884 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych 
stałych Komisji Rady Miasta.  
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta, 
stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
Ad.30 Druk nr 885 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 885 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych 
stałych Komisji Rady Miasta.  
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta, 
stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Ad.31 Informacja o stanie realizacji inwestycji miejskich w 2021 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji inwestycji miejskich w 2021 
roku wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. W związku z brakiem 
chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła 
informację o stanie realizacji inwestycji miejskich w 2021 roku do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.32 Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji uchwał wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. W związku z brakiem chętnych do dyskusji 
w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła informację o stanie 
realizacji uchwał do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
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Ad.33 Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego ws. utworzenia oddziału 
kardiochirurgii w Gorzowie Wielkopolskim. 

 
Radosław Wróblewski – pozwolę sobie przytoczyć to stanowisko, ponieważ oglądają nas 
mieszkańcy Gorzowa i myślę, że powinni mieć pełną informację jak takie stanowisko jest 
sformułowane. Rada Miasta Gorzowa Wielkopolskiego wyraża poparcie dla starań 
Wielospecjalistycznego Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie Wielkopolskim o utworzeniu 
Oddziału Kardiochirurgii w ramach kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia. Choroby 
układu krążenia są w naszym kraju najczęstszą przyczyną zgonów i odpowiadają za śmierć 
46% Polaków. Mieszkańcy województwa lubuskiego są na nie szczególnie narażeni, w 
dodatku na choroby te zapadają osoby coraz młodsze, bardzo często aktywne zawodowo. 
Poszerzenie zakresu działalności Wielospecjalistycznego Szpitala Wojewódzkiego w 
Gorzowie Wielkopolskim o Oddział Kardiochirurgii poprawi stan zabezpieczenia medycznego 
mieszkańców i umożliwi dostęp do specjalistów, do których obecnie jest wysoce utrudniony. 
W województwie lubuskim jest bowiem tylko jeden oddział kardiochirurgiczny usytuowany w 
Szpitalu w Nowej Soli, a więc w ośrodku oddalonym od Gorzowa o 130 km. W sytuacji nagłego 
pogorszenia stanu zdrowia ta odległość praktycznie pozbawia chorych szans na skuteczne i 
pomyślne zakończenie leczenia. Brak kontraktu z NFZ wskazuje mieszkańców na konieczność 
ponoszenia kosztów drogich procedur medycznych. Utworzenie oddziału kardiochirurgii 
odpowiada też na wyzwania stojące przed miastem, a zawarte w przyjętej „Strategii rozwoju 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego 2030”, podnoszącej kwestie rosnących liczby osób w wieku 
senioralnym mając grupy szczególnie narażone na choroby układu krążenia. Z tego powodu 
sytuację, gdy Wielospecjalistyczny Szpital Wojewódzki w Gorzowie Wielkopolskim dysponuje 
fachową kadrą, sprzętem i zapleczem, a jest pozbawiony możliwości zawarcia kontraktu z 
Narodowym Funduszem Zdrowia uważany za wyjątkowo niekorzystną i narażającą 
bezpieczeństwo mieszkańców. Zwracamy się więc do Ministra Zdrowia oraz Narodowego 
Funduszu Zdrowia o wsparcie i zgodę na utworzenie Oddziału Kardiochirurgii w 
Wielospecjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim w Gorzowie Wielkopolskim w ramach kontraktu 
z Narodowym Funduszem Zdrowia. 
Tomasz Rafalski – mamy tutaj stanowisko klubu Platformy Obywatelskiej. Na wstępie chciałem 
zaznaczyć dlaczego wstrzymaliśmy się przed przyjęciem tego do porządku obrad. Otóż nie 
chodzi już nawet o samą treść, ale wielokrotnie zwracaliśmy uwagę, że tryb przyjmowania 
stanowisk na minuty czy godziny przed rozpoczęciem sesji jest niedopuszczalny, zwłaszcza 
jeżeli są to poważne sprawy. Poważnie traktujemy zdrowie Gorzowian i dziwimy się, że w tak 
ważnych sprawach takie rzeczy są traktowane jako wrzutki i się z tym absolutnie nie 
zgadzamy. Dlatego wstrzymaliśmy się przed przyjęciem tego stanowiska. Kolejna rzecz to też 
dotycząca czasu. Jest takie słowo, w terminologii sportowej nazywa się timing i ono dotyczy 
robienia rzeczy w odpowiednim momencie. To stanowisko nie jest teraz w odpowiednim 
momencie. Nad tym stanowiskiem moglibyśmy wszyscy radni popracować wspólnie w 
momencie kiedy szpital składał taki wniosek o utworzenie oddziału. Teraz już w tej chwili 
wygląda na to, że jest to zagrywka niestety, ale czysto polityczna. Jednakże jako radni 
Gorzowa, Klubu Prawa i Sprawiedliwości również chcemy, żeby szpital się rozwijał i taki 
oddział przydałby się również w Gorzowie. Ale niech Państwo powiedzą czy taki oddział w 
jakimkolwiek szpitalu by się nie przydał? Oczywiście, że przydałby się w każdym szpitalu. Za 
niesmaczne uważam granie śmiercią w tym przypadku kiedy tutaj takie rzeczy się dzieją, bo 
wiemy co pojawiło się w mediach. To jest z mojego punktu osobistego, etycznego absolutnie 
nie do przyjęcia. Wykorzystywanie śmierci w celach jakichś ataków na Rząd, czy na konkretne 
osoby uważam za niedopuszczalne, tym bardziej, że sprawa jest przecież dyskusyjna, bo tutaj 
zostało to osądzone. Winni zostali wskazani w okamgnieniu prokuratorem i sądem. Były te 
same osoby. Gwoli ścisłości, ponieważ została wydana, może nie tyle decyzja, ale znamy 
uzasadnienia dlaczego w Gorzowie może nie być tego oddziału. Otóż wiemy wszyscy, że w 
Nowej Soli jest ten oddział. Oczywiście on jest daleko od Gorzowa i naprawdę dobrze by było 
gdyby był bliżej, ale oddział w Nowej Soli jest obłożony zaledwie w 65%, a zdecydowana 
większość operacji są to operacje planowane. Niemniej podkreślam jeszcze raz. Jesteśmy 
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zwolennikami utworzenia oddziału kardiologii, przepraszam kardiochirurgii, nie jestem 
specjalistą. Kardiochirurgii, bo oczywiście kardiologów mamy. Nie robimy też tragedii, że w 
Gorzowie nie ma się kto zajmować sercami Gorzowian. Kardiochirurgii w Gorzowie. To na 
razie na tyle. Podejrzewam, że zaraz będziemy sobie dalej dyskutować i odpowiadać na 
kolejne tematy. 
Alicja Burdzińska – chciałabym potwierdzić słowa Tomasza Rafalskiego. Czuję, że w tym 
momencie mam dyskomfortową sytuację. Nie widziałam wcześniej, nie przeczytałam, 
zapoznałam się dopiero słuchając wypowiedzi radnego Wróblewskiego. Osobiście nie znam 
się na kardiochirurgii. Znam sytuację z prasy, widzę jaka jest sytuacja i naprawdę nie wiem. 
Zasadniczo czuję się pod presją w tym momencie, bo jakże nie zagłosować za, a jednocześnie 
mam wiele wątpliwości i chciałabym podzielić się z Państwem moimi przemyśleniami. Nie 
powinniśmy w ten sposób postępować. Jest to bardzo, bardzo ważna decyzja i na 3 minuty 
przed sesją okazuje się, że jest wprowadzona do programu dnia. Naprawdę czuję się 
dyskomfortowo i czuję się po prostu postawiona pod ścianą. 
Robert Surowiec – nie chciałem się odnosić, ale dwa słowa powiem do moich przedmówców. 
Tu nie ma żadnej polityki. Tu jest dbanie o zdrowie naszych mieszkańców i mieszkańców 
północnej części województwa lubuskiego. Nie mieszajmy proszę do tego polityki. Szpital płaci 
około 1.100.000 zł podatku od nieruchomości. 1.000.000 zł przeszło na szpital głosowaliśmy 
jednogłośnie. Myślę, że warto w taki sposób myśleć o szpitalu, bo to się nie myśli o szpitalu 
tylko o ludziach, którzy w tym szpitalu odzyskują życie i zdrowie. Mówi Pani, że Pani czuje 
dyskomfort. Nie chcę powiedzieć co czują ci ludzie, którzy nie doczekują się pomocy i to tym 
powinniśmy się zajmować i to myślę, że to są głębsze uczucia niż dyskomfort radnego. 
Dlaczego oddział kardiochirurgii w Szpitalu jest potrzebny? Około 4 lat temu w naszym szpitalu 
zmarł lekarz ortopeda, który pracował od początku funkcjonowania tego szpitala. Ten lekarz 
zmarł na chorobę związaną z chirurgią naczyniową i wtedy podjęliśmy decyzję, że oddział 
chirurgii naczyniowej jest w naszym szpitalu bezwzględnie potrzebny. Te zabiegi trwały około 
3 lat zanim udało się stworzyć i dzisiaj nasi pacjenci mają pomoc chirurgów naczyniowych, 
czyli bardzo ważnej części medycyny. Nauczeni tym przykładem postanowiliśmy zacząć te 
prace dużo wcześniej i o oddział kardiochirurgii zabiegamy od około dwóch lat. Od 10 miesięcy 
mamy skompletowaną kadrę czterech wysokiej klasy specjalistów, którzy przyszli do naszego 
szpitala wierząc, że taki oddział kardiochirurgii zostanie otwarty. Tak naprawdę nie 
potrzebujemy środków na sprzęt, nie potrzebujemy kadry, bo ją mamy. Potrzebujemy tylko 
jednej rzeczy. Chcemy, żeby NFZ płacił za wykonane procedury kardiochirurgiczne, czyli 
ratujące ludzkie życie. Wydaje się, że tak wiele to znowu nie chcemy i tego potrzebują nasi 
pacjenci. Dlaczego kardiochirurgia w Szpitalu w Gorzowie jest potrzebna to zaraz powiem, ale 
też radny Rafalski się przejęzyczył, ale to takie było symptomatyczne i powiedział o kardiologii, 
bo kardiologia i kardiochirurgia są ze sobą bardzo związane, o czym Państwo wiecie. Nie tylko 
tym, że to są choroby serca, ale też tym, że jeśli kardiologia ma się rozwijać to ona musi się 
rozwijać wtedy w tych szpitalach, gdzie jest oddział kardiochirurgii, dlatego że bardzo wiele 
procedur, które można by wykonywać na oddziale kardiologii, jeśli nie ma oddziału 
kardiochirurgii to ich zwyczajnie nie można robić. Nie można ich wykonywać, czyli kardiologia 
bez kardiochirurgii jest niekompletna. Posłużę się kilkoma danymi. To są dane z Ministerstwa 
Zdrowia. W województwie lubuskim jak wiemy jest jeden oddział kardiochirurgii. To jest oddział 
prowadzony przez prywatną spółkę z Wrocławia, która pracuje w tym szpitalu w Nowej Soli. 
Ten oddział dysponuje 15 łóżkami. Średnia łóżek kardiochirurgicznych w Polsce to jest 2,7 
łóżek na 100.000 mieszkańców. W województwie lubuskim to jest 1,5 łóżka na 100.000 
mieszkańców, czyli to oznacza, że żeby osiągnąć średnią krajową w nasyceniu w łóżka to w 
województwie lubuskim brakuje 15 łóżek kardiochirurgicznych. To są dane z Ministerstwa 
Zdrowia i one jasno wskazują na to, że taki oddział jest bezwzględnie potrzebny. Dane 
epidemiologiczne mówią o tym, że na każde 100.000 mieszkańców wykonuje się w Polsce, 
ale to są dane tak naprawdę, które można też odnieść do całej Europy, wykonuje się 82 zabiegi 
kardiochirurgiczne w przeliczeniu na 100.000 mieszkańców. W województwie lubuskim 
przeprowadza około 68 tych zabiegów, natomiast jest to bardzo nierównomiernie rozłożone. 
Wygląda to w taki sposób, że w samym Mieście Gorzowie na 100.000 mieszkańców jest 
wykonywanych dla mieszkańców naszego miasta 20 zabiegów kardiochirurgicznych. Co to 
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oznacza? To oznacza, że ponad 50 pacjentów z naszego miasta każdego roku powinno mieć 
wykonany zabieg kardiochirurgiczny i tego zabiegu kardiochirurgicznego zwyczajnie nie ma 
wykonywanego. To zwyczajnie oznacza, że ci ludzie po cichu umierają w domu nie mając 
dostępu do poradni kardiochirurgicznej, bo ona jest zwyczajnie za daleko i nie mając dostępu 
do oddziału kardiochirurgicznego. W województwie lubuskim patrząc właśnie na te dane 
epidemiologiczne powinno się wykonywać ponad 800 zabiegów kardiochirurgicznych rocznie. 
Jest wykonywanych nieco ponad 500 zabiegów w oddziale w Nowej Soli, z czego część z tych 
zabiegów to są zabiegi wykonywane dla pacjentów z poza naszego województwa. To oznacza, 
że pacjenci naszego województwa są bardzo źle zaopatrzeni kardiochirurgicznie. Natomiast 
jeśli chodzi już o pacjentów Gorzowa czy to powiatów jeszcze bardziej oddalonych od Nowej 
Soli to, to wygląda dramatycznie. Według biura analiz systemowych i wdrożeniowych 
Ministerstwa Zdrowia średni czas dojazdu pacjenta do oddziału kardiochirurgicznego, bo 
mówił o tym radny Rafalski, to są w dużej części zabiegi planowe. Natomiast bardzo często 
mimo wszystko to są zabiegi ratujące życie. Wtedy czas jest niezmiernie ważny. Czas dojazdu 
z powiatu gorzowskiego do oddziału kardiochirurgicznego to jest 101 minut. Z powiatu 
strzelecko-drezdeneckiego to jest 121 minut. Z Nowej Soli 20 minut, z Zielonej Góry 20, z 
Nowej Soli 21, z powiatu 21 minut. Tak to wygląda. To są dane Ministerstwa Zdrowia i one w 
sposób jednoznaczny mówią o tym, że taki oddział jest tutaj potrzebny. Nie mówimy o 
środkach z budżetu miasta, nie mówimy o środkach na inwestycje, ani z Urzędu 
Marszałkowskiego, ani budżetu państwa, mówimy tylko o prostej rzeczy, żeby NFZ się zgodził, 
żebyśmy mogli operować pacjentów, za których to NFZ nam zapłaci. Wydaje mi się, że to jest 
proste, oczywiste. Nie ma tu żadnej gry, nikt tu nikogo nie atakuje i bardzo proszę, tak jak do 
tej pory udawało nam się zrobić wtedy kiedy mówimy o rzeczach ważnych dla Gorzowa, a 
szczególnie wtedy kiedy mówimy o zdrowiu, żebyśmy zrobili to razem we współpracy, bo taki 
oddział jest tu potrzebny. Więc myślę, że warto się skupić i zastanowić jak można pomóc, niż 
w jaki sposób można kogoś kopnąć w tym momencie. 
Sebastian Pieńkowski – mam takie techniczne pytania. Nie wiem czy do wnioskodawcy p. 
Wróblewskiego czy do radnego Surowca, który jest Wiceprezesem Szpitala, ale to Panowie 
zdecydujecie. Narodowy Fundusz Zdrowia oczywiście finansuje z naszych podatków służbę 
zdrowia, ale z tego co ja wiem, proszę mnie sprostować, jeśli źle myślę, do 30 września budżet 
państwa musi być złożony do sejmu i tam są pewnie propozycje z zapisów ile pieniędzy pójdzie 
na NFZ. Dla mnie byłoby zrozumiałe, bo rozumiem, że Państwo się staracie z tego co radny 
Surowiec powiedział o to, żeby to uruchomić już od 4 lat staracie się spełnić wymogi i to się 
udało zrobić i czy to stanowisko nie powinno być właśnie we wrześniu, w sierpniu kiedy budżet 
państwa powstawał, żeby te pieniądze zdobyć, żeby NFZ rozważył na przykład podział 
środków między Nową Solą, a Gorzowem? Jeżeli tam z tego co radny Rafalski powiedział 65% 
tylko zabiegów jest wykonywanych, a mając zespół i pełne wyposażenie, można to robić w 
Gorzowie, czy padła taka propozycja od zarządu szpitala, żeby właśnie w odpowiednim czasie, 
bo nie wiem jakie to są procedury. W każdej firmie budżet się planuje i nie zmienia w styczniu 
tylko w roku poprzedzającym na ten kolejny. Czy właśnie była taka propozycja by, zmniejszyć 
kontrakt z Nowej Soli do NFZ-u i przesunąć to na północ województwa w ramach środków, 
ewentualnie o jakieś dodatkowe środki. Rzeczywiście moglibyśmy już ten problem jako Rada 
rozwiązać czy tam spróbować stanowiskiem wpłynąć na decydentów w sierpniu, wrześniu 
kiedy ten budżet państwa jest i środki NFZ-u są planowane, bo dzisiaj jak już rok finansowy 
trwa, to rozumiem, że NFZ teraz musiałby wygospodarować jakieś dodatkowe środki. 
Ewentualnie nie wiem czy są takie możliwości prawne, to już wiceprezes Surowiec będzie 
wiedział, zabrać komuś, żeby nam dać, bo tak to rozumiem lub dodatkowo, ale wtedy trzeba 
zmieniać pewnie budżety i to będzie trwało. Na przyszłość chciałem się dowiedzieć, czy to nie 
powinniśmy wcześniej się tym zająć. Jakie okoliczności wpływają, że to jest akurat teraz, a nie 
wcześniej? 
Anna Kozak – do radnych zgłaszam się z prośbą o poparcie tego stanowiska, bo to jest 
poparcie starań Wielospecjalistycznego Szpitala Wojewódzkiego o utworzenie oddziału 
kardiochirurgii. Jeżeli chodzi o zdrowie naszych mieszkańców jest to bardzo ważne żebyśmy 
dokonali wszelkich starań, żebyśmy popierali takie właśnie akcje. Powiem z własnego 
doświadczenia, mój tata, który pracował w PKS-e był kierowcą autobusu, podczas jazdy z 
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mieszkańcami dostał zawału serca. Miał przeprowadzoną koronografię właśnie w Szpitalu 
Wojewódzkim w Gorzowie Wielkopolskim, ale nie można było zrobić zabiegu operacji 
przeszczepu bajpasów na sercu. Całą noc jechałam z nim do oddziału kardiochirurgii. Byłam 
już o 5.00 rano, żeby zarezerwować pobyt i rejestrację mojego taty. Był operowany w Poznaniu 
… 
Halina Kunicka – Aniu, przepraszam chwilę. Szanowni Państwo, wyłączcie mikrofony, jeżeli 
nie używacie, bo nie słychać radnej Anny Kozak, która się wypowiada. Tylko słychać śmiech, 
którejś z osób, która ma niewyłączony mikrofon. Bardzo prosiłabym o powagę w tej sytuacji 
Jan Kaczanowski – powagę na pewno będziemy zachowywać, ale dziękuję Halince. Właśnie 
chciałem na to zwrócić uwagę, bo jak dotychczas było wszystko w jak najlepszym porządku, 
a gdzieś tam jakieś zakłócenia są. Może gdzieś ktoś jest w drodze czy coś takiego, ale 
prosiłbym na to zwrócić uwagę. 
Anna Kozak – tylko dokończę i chcę powiedzieć, że zabiegi planowane, jeżeli ma się wyrok w 
postaci 90% zwężenia na aorcie głównej to planowany zabieg, który może być oddalony w 
granicach kilku miesięcy to, każdy dzień jest na wagę złota, żeby go przeżyć, bo w każdym 
momencie ta aorta może się zwęzić i mówimy o takich zabiegach. O zabiegach na otwartym 
sercu i o tym jak jest to bardzo ważne dla tych osób, które są mieszkańcami naszego miasta i 
nie możemy ich pozbawić tego, żeby oni mogli być operowani u nas w Gorzowie w szpitalu. 
Po to jest ten szpital, po to ma fachowców. Po to ma bardzo dobry sprzęt, po to, żeby właśnie 
takie operacje były wykonywane. 
Alicja Burdzińska – naprawdę nie trzeba nas namawiać do tego, abyśmy w naszym mieście 
mogli ratować życie osób chorujących na serce, przecież to nie o to chodzi. Radny Surowiec 
podsumował bardzo nieelegancko moją wypowiedź i radna Ania Kozak też tutaj w emocje 
uderza. To nie o to chodzi. Moi koledzy wypowiedzieli się bardzo merytorycznie, ja może 
bardziej jako kobieta emocjonalnie. Chodzi o sposób procedowania tej sytuacji i tyle i proszę 
nie apelować w ten sposób, bo my również jesteśmy świadomymi radnymi. 
Robert Surowiec – radna Burdzińska, proszę tego nie odbierać jako atak, nie miałem zamiaru 
atakować. Cieszę się z tego, że Pani też popiera ten projekt, to stanowisko. Myślę, że to jest 
ważne dla nas wszystkich. Odpowiadając na głos radnego Pieńkowskiego – tak, od półtora 
roku niesiemy pisma do NFZ-u i prosimy o zabezpieczenie tych środków, gdzie mówimy o tym, 
że jesteśmy przygotowani do tego, żeby ten oddział uruchomić. Także to nie jest tak, że my 
teraz się urywamy i nagle zaczynamy mówić, bo mamy całą korespondencję. Jak Pan będzie 
zainteresowany to zapraszam, chętnie też pokażę korespondencję i wszystkie rzeczy, które 
zrobiliśmy do tej pory. To nie jest tylko dyskusja na sesji, tylko to jest duża i ciężka, 
merytoryczna praca, która została wykonana. Czy można ten oddział uruchomić teraz? Tak, 
można, bo budżet NFZ-u jest inaczej skonstruowany niż budżet miasta. Są tam spore rezerwy. 
Bardzo często NFZ ogłasza w trakcie roku różnego rodzaju konkursy postępowania czy na 
programy lekowe, czy na dodatkowe procedury medyczne. Spodziewamy się i rozmawiamy 
też między innymi o psychiatrii dzieci i młodzieży. Mam nadzieję, że to się wydarzy w tym roku. 
Więc jakby tutaj nie ma takiego budżetowania sztywnego raz w roku, a później już nic się nie 
da zrobić. Tu się da zrobić i liczę też na dobrą wolę NFZ-u. Jeszcze jedną rzecz powiem, bo 
mówimy o ilości tych wykonywanych procedur i statystykach i tym co czytałem też w mediach, 
że tak naprawdę, to po części mówił radny Rafalski o tym, że oddział w Nowej Soli de facto 
rozwiązuje wszystkie problemy w województwach. To nie do końca jest tak, bo tak naprawdę 
z praktyki widać wszystko zwykle lepiej. PET jest takim wybitnym przykładem. Jak nie mieliśmy 
PET-a to NFZ kontraktował 40 badań PET-a w miesiącu i wydawało się, że to jest bardzo 
dużo. My po trzech latach wykonujemy 160 badań w miesiącu i ta ilość ciągle rośnie. To 
pokazuje, że jeśli jest dostęp do leczenia to pacjenci są. Wtedy kiedy nie było PET-a pacjenci 
musieli jeździć do innych miast i bardzo często się poddawali. Nie brali udziału w tym badaniu, 
co się bardzo często tragicznie kończyło. Zresztą podobnie było z bazą Eurocoptera. W 
momencie kiedy już zapadały decyzje to ktoś wyciągnął statystyki i pojawiły się takie bardzo 
poważne dyskusje czy baza śmigłowcowa powinna w Gorzowie być, bo statystyki mówiły, że 
śmigłowiec przy naszym szpitalu lądował około 3 razy rocznie. To był najgorszy wskaźnik dla 
miasta wojewódzkiego i rozpoczęła się dyskusja czy naprawdę warto. Okazało się, że warto, 
bo dzisiaj baza nasza w Gorzowie jest jedną z 3 najbardziej obciążonych baz. Tutaj jest 
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najwięcej startów i lądowań w Polsce, więc to pokazuje, że jeśli jest dostęp do leczenia to 
pacjenci się na to znajdują i tylko tyle. Radna Kozak bardzo dobrze o tym powiedziała. Dzisiaj 
apelujemy, tak naprawdę dzisiaj wyrażamy stanowisko jako Radni Rady Miasta, że 
chcielibyśmy, żeby taki oddział w Gorzowie powstał i żeby pacjenci byli zabezpieczeni i tyle, 
tylko tyle i aż tyle i tutaj myślę, że nie warto wchodzić w jakieś dodatkowe emocje, spory. 
Podejmijmy to stanowisko przez aklamację tak jak do tej pory podejmowaliśmy takie 
stanowiska. Ono i tak do niczego nie obliguje NFZ-u, ale tak naprawdę da nam, szpitalowi 
dodatkowy argument w ręku do tego, żeby przekonywać, bo ten oddział zwyczajnie 
powiedziałbym nam się należy. 
Tomasz Rafalski – radny Robercie, przecież nie powiedziałem, że oddział w Nowej Soli 
rozwiązuje problemy. Proszę mi nie wkładać tu jakichś słów, których nie użyłem do moich ust. 
To nie jest prawda. Zaznaczyłem, że to jest dosyć daleko, że oczywiście oddział kardiochirurgii 
w Gorzowie by się przydał. To wcale nie jest tak do końca, ale z Pana wypowiedzi tej 
wcześniejszej, taka bardzo niepokojąca rzecz była, ale ja tutaj nie wiem. Też nie jestem 
ekspertem, więc trochę pytanie do Pana. Pan powiedział, że mamy tutaj specjalistów od 
kardiochirurgii, ale że nie możemy wykonywać operacji ratujących życie. Czy ja dobrze 
rozumiem, czy NFZ nie refunduje operacji ratujących życie? Nie wydaje mi się to możliwe, ale 
nie wiem. Może mnie Pan zaraz wyprostuje. Kolejna rzecz. Myślę, że Pan jest,  tak mi się 
wydaje, dobrym człowiekiem i pełnym empatii i troski o pacjentów i bardzo, bardzo żałuję, że 
za czasów kiedy rządziliście kiedyś razem z PSL nie był Pan Ministrem Zdrowia. Za to 
Ministrem Zdrowia był p. Bartosz Arłukowicz, który powiem, co mówił o otwieraniu szpitali i 
oddziałów. Zacytuję go tutaj, są to słowa, które skierował do Marka Sowy Marszałka 
Województwa Małopolskiego: „Chłopie, masz tych szpitali co drugą ulicę. Zamknij 4 i przyjdź 
po 200 baniek, a nie po miliard”. Mam nadzieję, że Pan widzi jednak starania Rządu Prawa i 
Sprawiedliwości, również NFZ-u i nas radnych o rozwój szpitala i w Gorzowie i o rozwój służby 
zdrowia w Polsce. 
Robert Surowiec – radny Rafalski, drogi Tomku, odnosiłem się do tego, że mówiłeś, że szpital 
w Nowej Soli jest obłożony w 65% i to nie był atak. Nie mówiłem o tym, że chcesz, aby był 
tylko szpital w Nowej Soli. Nie odnoś tego jako atak i proszę was, naprawdę nie mówię dzisiaj 
słowa o polityce, to nie jest ten moment. Mógłbym pokazać ile szpitali się zamknęło, mógłbym 
cytować co Premier Morawiecki opowiada. Możemy się kłócić na temat Polskiego Ładu, wielu 
innych rzeczy, podatków, biletów tramwajowych, ale nie na temat zdrowia, kardiochirurgii. To 
naprawdę nie jest element sporu. Nie róbmy tego. Każdy z nas ma jakieś argumenty, ale nie 
trywializujmy tych poważnych problemów. Czy NFZ płaci za procedury ratujące życie? NFZ 
informuje o tym, że jednostka ochrony zdrowia może złożyć taki wniosek. To po pierwsze nie 
jest równoznaczne z refundowaniem. My 2 lata temu wykonywaliśmy zabiegi z tak zwanym 
sztucznym sercem z pompą Impella. Taki jeden zabieg kosztuje około 70.000zł. Za te dwa 
zabiegi NFZ nam nie zapłacił mimo, że to były bez wątpienia procedury, które ratowały tym 
ludziom życie. Argument był taki, że właśnie tego rodzaju procedury mogą być wykonywane 
na oddziale kardiologii wtedy kiedy jest kardiochirurgia. W związku z tym, że nie mieliśmy 
kardiochirurgii to NFZ nam nie zapłacił za te dwie, bardzo drogie procedury. Teoretycznie jest 
tak, że my moglibyśmy mieć ten oddział nawet gdyby NFZ płacił za procedury ratujące życie. 
To teoretycznie moglibyśmy mieć oddział w gotowości. Tylko to byłoby marnotrawienie 
środków, bo to jest oddział, to są łóżka, to są pielęgniarki, cały sprzęt, pracujące w trybie 
całodobowym. Taki oddział, żeby miał sens logiczny to musi przeprowadzać około 300-400 
operacji rocznie, a tak jak Pan wcześniej wspomniał duża część z tych operacji to są zabiegi 
planowe, których nie moglibyśmy wykonywać więc to byłoby ekonomicznie, logistycznie, ani 
faktycznie niesensowne i absolutnie nielogiczne i też niebezpieczne dla pacjentów, bo lekarz 
musi wykonywać ileś zabiegów po to, żeby osiągać pewną sprawność manualną szczególnie 
w takim rodzaju pracy jak kardiochirurgia. Myślę, że chyba wyczerpaliśmy wszystko, a jeśli 
chcecie ode mnie jeszcze jakąś wiedzę to mogę ją przekazać. Jeśli ktoś z radnych chciałby 
zobaczyć szpital, porozmawiać z zespołem kardiochirurgów, zapraszam. To też można 
zawsze zrobić i jeszcze raz apeluję, zróbmy bez sporów to co wydaje się dla nas i dla 
mieszkańców Gorzowa oczywiste, czyli podejmijmy to stanowisko. 
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Radosław Wróblewski – potwierdzam słowa Roberta Surowca. To stanowisko ma charakter 
intencyjny. Jest neutralne. Jeżeli ono może pomóc właśnie naszej jednostce służby zdrowia 
to powinniśmy je przyjąć i używając tutaj słowa radnej Burdzińskiej. Namawiam również Panią 
do poparcia tego stanowiska, a jednocześnie też wnoszę już wniosek formalny o zamknięcie 
dyskusji i proszę, żebyśmy przeszli do głosowania. 
Patryk Broszko – radny Wróblewski właściwie powiedział to co chciałem podnieść, a to znaczy 
złożyć wniosek o zamknięcie dyskusji. Natomiast on już jest bezcelowy, ale chciałbym radnym 
niezdecydowanym przeczytać jeszcze raz pierwszy akapit uzasadnienia. Rada Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego wyraża poparcie dla starań Wielospecjalistycznego Szpitala 
Wojewódzkiego w Gorzowie Wielkopolskim o utworzenie oddziału kardiochirurgii. Sprawa jest 
tutaj prosta i nieskomplikowana, bo niektórzy radni wspominali o tym, że stanowisko jest za 
późno, że mają dylemat, że trzeba się namyślić co z tym zrobić. Albo ktoś jest za wyrażeniem 
poparcia dla starań, albo przeciwko. Wydaje mi się, że to jest prosta, banalna sprawa. Dlatego 
podtrzymuję wniosek radnego Wróblewskiego. Wnoszę o zamknięcie dyskusji i przejście do 
głosowania nad stanowiskiem. 
Jan Kaczanowski – nie widzę zgłaszających się, ale jeśli pozwolicie to w tym kontekście bardzo 
istotnym, bardzo ważnym według mnie, pozwolicie, że powiem od siebie kilka słów. Dla mnie 
nie ulega żadnej wątpliwości, że oddział jest bardzo potrzebny i w ogóle wyrażam opinię swoją 
od wielu lat, że jeśli ktoś mówi o zaniedbaniach w służbie zdrowia, one nie dotyczą tylko tych 
ostatnich lat, ale na przestrzeni wielu lat dlatego, iż służba zdrowia niestety jest 
niedofinansowana mówiąc delikatnie. Spotykam się z wieloma mieszkańcami naszego miasta. 
Na ile mogę to niejednokrotnie interweniuję, że są nawet takie sytuacje, żeby dostać się do 
specjalisty. Przepraszam, że akurat w tym momencie o tym temacie mówię, ale jest bardzo 
ciężko. Dlatego też niech ktoś sobie nie przepisuje, że to jest tylko w Gorzowie, w Zielonej 
Górze, w Warszawie, w Białymstoku. Obojętnie gdzie, należą się absolutnie słowa uznania dla 
wszystkich tych lekarzy i dla wszystkich pracowników służby zdrowia, którym w tych niełatwych 
warunkach przyszło pracować, ale takie są niestety fakty i jeśli możemy coś zrobić, a Miasto 
Gorzów w tym względzie akurat, no według mnie czyni niemało to po prostu idźmy razem w 
tym temacie, który dotyczy nas, każdego z osobna. Przecież to, że brakuje w Polsce tak wielu 
specjalistów to jest oczywiste i to jest tak namacalne, to jest tak widoczne, że czasami się 
człowiek z tym spotyka. Jeśli mówimy, że można było wcześniej występować, ale Robert 
akurat tu wskazywał, że rzeczywiście tutaj były określone wnioski i określone propozycje, ale 
dla przypomnienia powiem, że przecież jeszcze jest coś takiego jak rezerwa budżetowa. 
Jeszcze jest coś takiego, że zmiany w budżecie obojętnie czy miasta, województwa czy 
Państwa można dokonać w trakcie roku, bo nie ma nic ważniejszego jak zdrowie każdego 
człowieka. Przypomnijmy sobie, że jak czasami się rozstajemy to zawsze tak było, ale w 
szczególności teraz, życzymy sobie zdrowia, ale przecież do tego potrzebujemy fachowców, 
ludzi, którzy nam w tym wszystkim pomogą, dlatego też w tym wszystkim w sumie serdecznie 
dziękuję za taką, według mnie, w miarę rozważną, odpowiedzialną dyskusję i nie przerzucajmy 
się, że tak powiem niepotrzebnie, że ten, tam, to wtedy powiedział, bo to rzeczywiście byśmy 
mogli dyskutować co najmniej tutaj w tym przypadku 2 dni. Dla służby zdrowia i dla wielu 
dziedzin powinniśmy być absolutnie otwarci i powinniśmy politykę zostawić zdecydowanie na 
boku i służby zdrowia, tego absolutnie nie powinno według mnie dotyczyć. Przynajmniej tak to 
odebrałem, a już tak dla uspokojenia to rzeczywiście w ważnych sprawach i nie tylko ważnych, 
dla nas będzie wygodniej, jeśli czasami, chyba, że są sytuacje nadzwyczajne, z pewnymi 
propozycjami określonych stanowisk będziemy wychodzili wcześniej i tym apelem chciałbym 
zakończyć. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia stanowiska Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego ws. utworzenia Oddziału 
Kardiochirurgii w Gorzowie Wielkopolskim.  
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
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Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, 
Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Przyjęte stanowisko w sprawie utworzenia Oddziału Kardiochirurgii w Gorzowie 
Wielkopolskim, stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Ad.34 Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – stanowisko Rady Miasta, które w tym przypadku radni otrzymali dużo 
wcześniej – wniosek o włączenie stanowiska do porządku obrad stanowi załącznik nr 45 do 
protokołu. Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś chciałby z Państwa zabrać głos? 
Radosław Wróblewski – pozwolę sobie przytoczyć, ponieważ my znamy to stanowisko, ale też 
chcemy, żeby usłyszeli nasi mieszkańcy. Stanowisko to dotyczy cen gazu i energii elektrycznej 
dla podmiotów komunalnych i brzmi następująco. „Rada Miasta Gorzowa Wielkopolskiego z 
niepokojem obserwuje znaczące podwyżki cen gazu i energii elektrycznej, które dotykają 
podmioty komunalne świadczące usługi dla mieszkańców naszego miasta. W konsekwencji 
wzrosną rachunki za wodę, ścieki i komunikację miejską. Większe rachunki zapłacą żłobki, 
przedszkola, szkoły, domy pomocy społecznej, instytucje kultury, obiekty sportowe. Dlatego 
przyłączamy się do planowanych wystąpień organizacji samorządowych do Rządu w sprawie 
wprowadzenia w życie pakietu osłonowego dla wszystkich podmiotów komunalnych 
świadczących lokalne usługi publiczne. Mimo rządowego projektu ustawy w sprawie korekt 
cen gazu dla samorządów nie przeprowadzono konsultacji w tym zakresie z samorządami. 
Apelujemy również o przeprowadzenie takich konsultacji celem wypracowania optymalnych 
rozwiązań istotnych z punktu widzenia interesów mieszkańców”. Przypomnę, że to m. in. jest 
pokłosie akcji, które prowadzi Związek Miast Polskich. Przeprowadzona była też wśród miast 
członkowskich ankieta na ten temat. Takie głosy słychać od dawna. Związek Miast Polskich 
inicjuje takie akcje, próbuje rozmawiać, konsultować te sprawy również z ministerstwami, z 
Rządem i dlatego uznaliśmy, że jako miasto, a wypowiadaliśmy się już w różnego rodzaju 
takich ważnych dla samorządu kwestiach, na styku właśnie Rząd, samorząd uważam, że wraz 
ze swoimi koleżankami i kolegami z klubu, że jako Rada Miasta również taki głos neutralny, 
intencyjny pokazujący pewne kwestie i sposób rozmawiania o nich powinniśmy zająć. 
Sebastian Pieńkowski – zgodzę się z Przewodniczącym, że są tematy, w których nie 
powinniśmy wspominać co ktoś powiedział, powinniśmy być zgodni i ten temat, który mieliśmy 
przed chwilą takim był, ale ten już niestety takim nie jest. W związku z tym pozwolicie, że 
chciałem przypomnieć kilka faktów z historii, bo dzisiaj radni Platformy Obywatelskiej 
występują jako ci zatroskani o wysokie ceny energii, o apel do Rządu. To stanowisko jest, 
moim zdaniem trochę niespójne, bo namawiacie do jak najszybszego działania żeby te ceny 
obniżyć, a z drugiej strony chcecie konsultacji. Wiadomo, że konsultacje wydłużą ten proces, 
dlatego Rząd Prawa i Sprawiedliwości już podjął decyzję, że od 1 lutego obniży ceny gazu o 
25% mimo, że wzrosły na rynkach pięć razy, a był moment, że  nawet i 10 razy i oczywiście 
wprowadzi pakiet, gdzie będzie obniżka VAT-u między innymi na paliwo. Ale wracając do 
historii, bo właśnie nie chcę się zgodzić, że nie powinniśmy wracać, bo to jest bardzo ważne. 
Dlaczego jest ważne? Dlatego, że wszyscy odczuwamy błędy w polityce, które popełnił 
przywódca Platformy Obywatelskiej. Dzisiaj radni zatroskani zgłaszają wniosek i zakłamują w 
pewien sposób rzeczywistość, bo dzisiaj mieszkańcy odbiorą, że Rząd Prawa i 
Sprawiedliwości, który rządzi 6. rok właśnie sprokurował te wysokie ceny energii. Przypomnę, 
że w 2011 r. w „Rzeczpospolitej” ukazał się artykuł i tam jeden z redaktorów napisał, że w 2008 
roku, podał fakty i one są niestety bardzo niekorzystne dla Donalda Tuska i Platformy 
Obywatelskiej, którzy tak dzisiaj zatroskani chcą to stanowisko przyjąć, podał m. in. taki fakt, 
że w 2008 roku sprzecznie z Polską racją stanu podpisano unijny pakiet energetyczno-
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klimatyczny. Trzeba przypomnieć, że w tamtym czasie Polski Rząd odpuścił w ogóle polskie 
interesy, ponieważ nie wiem czy Państwo wiecie, ale Donald Tusk zdeklarował się, że do 2020 
roku zmniejszymy emisję CO o 20%, mimo że Polska, która w ramach globalnej redukcji emisji 
CO2 zapisanej w konwencji klimatycznej ONZ, w protokole z Kioto zobowiązała się w latach 
2008-12, że zmniejszy emisję dwutlenku węgla o 6% w stosunku i tu podkreślam do roku 
bazowego 1988. Polska się wywiązała do 2005 r. jako prymus, bo nie o 6% zmniejszyła tą 
emisję tylko, aż o 31,9% - 32%, ponad 5 razy więcej, czyli staliśmy się liderem, prymusem, 
jeśli chodzi o politykę klimatyczną nie tylko w Europie, ale na całym świecie i zamiast Donald 
Tusk przyjąć bazę 88 r., przyjmuje nową bazę 2005. W związku z tym my, gdzie emitujemy 
około 500 mln ton CO2 zamiast stać się prymusem i mieć na dzisiaj po cenach 90 € za tonę 
CO2 - 45 miliardów euro olbrzymia suma do dyspozycji co roku. Baza przyjęta w 2000 r. 
powoduje, że my tych pieniędzy nie mamy i niestety ten błąd dzisiaj kosztuje nas to, że mamy 
te ceny energii. Oczywiście cenom energii, bo przypomnę, że według danych, które też 
Komisja Europejska podaje, Unia Europejska, 60% ceny energii w Polsce to jest właśnie ta 
opłata CO2 i teraz staliśmy się po prostu państwem, które będzie ponosić olbrzymie koszty 
restrukturyzacji i modernizacji. My jako Rząd musimy to piwo wypić, które sprokurowała nam 
tamta koalicja i niestety dziwię się, że Platforma dzisiaj, która zgłasza to stanowisko, tak 
naprawdę zafundowała nam, ukradła nam niskie ceny, a dzisiaj krzyczy, gdzie jest ten złodziej, 
który ukradł te niskie ceny. Jestem zaskoczony, że jesteście tak bezczelni i tak traktujecie 
Polaków, myślicie, że oni nie wiedzą, że dzięki wam dzisiaj mamy te wysokie ceny i rozumiem, 
że ten apel, jest zasadny, bo my jako Prawo i Sprawiedliwość, jako Zjednoczona Prawica 
walczymy dzisiaj z tymi cenami, ale chcę jeszcze raz do protokołu wyraźnie podkreślić czyja 
to jest wina i to robię i pakiet jest przygotowany, więc jeżeli mamy podjąć to stanowisko to 
prosiłbym wnioskodawców, żeby przynajmniej to zaprzeczenie poprawili i nie pisali o tych 
konsultacjach, bo dzisiaj Polaków nie stać już na żadne konsultacje. Zresztą Rząd Polski jak 
Państwo wiecie robi co może. Obniża podatki, obniża ceny gazu i to za chwilę wchodzi. Także 
dziwię się kolegom z Platformy, naszym oponentom politycznym, że tak traktują przykro 
Polaków, że wmawiają im tym stanowiskiem taką troskę zabiegają jak to jest strasznie źle, a 
tak naprawdę w 2008 r. popełniliście kardynalny błąd i wysadziliście ceny energii w powietrze. 
Zresztą p. Kopacz wtedy mówiła, że ceny energii nie wzrosną. Niestety kłamała, bo wzrosły 
bardzo mocno. 
Alicja Burdzińska – powiem jeszcze troszeczkę inaczej. Wszyscy raczej jesteśmy świadomymi 
obywatelami naszego kraju i widzimy jaka jest sytuacja geopolityczna i co wpłynęło na wzrost 
cen przede wszystkim energii. Chciałam parę słów powiedzieć na temat Zielonego Ładu. 
Chciałam powiedzieć, że za przykładem międzynarodowych korporacji takich jak Bosch, 
Siemens czy Microsoft nasza firma „Ciech” ma 8 zobowiązań, m.in. wykorzystania mniejszej 
ilości energii w produkcji, ochrony środowiska, wdrażanie gospodarki o obiegu zamkniętym i 
chcą zredukować CO2 o 33% do 2026 roku. Mówicie Państwo o zatroskanych samorządach, 
tak, jest taki samorząd, który mogę podać za przykład. Podlaska Gmina Michałowo planuje 
uruchomić drugi zakład produkujący biogaz dla pojazdów i ogrzewania domów oraz budynków 
publicznych. A Burmistrz Miasta Michałowa planuje, że będzie działał wraz z lokalnymi 
przedsiębiorcami w celu skupienia się na montażu odnawialnych energii, wykorzystaniu 
oświetlenia o niewielkim poborze prądu. Buduje efektywne energetyczne sieci cieplne, zakłada 
system mierzący poziom zanieczyszczenia. Mam pytanie do władz naszego miasta w związku 
z istniejącą niestety sytuacją, na ile obecnie nasza strategia rozwoju Gorzowa odpowiada 
wyzwaniom dzisiejszej daty czasu, wyzwaniom Zielonego Ładu? Czy jesteśmy jako miasto w 
stanie sprostać sytuacji jaka nas otacza? O ile z naszej strony czynimy kroki, które będą 
wyrazem naszej troski o środowisko, o mniejsze zużycie energii. Bardzo jestem 
zainteresowana tym tematem i proponuję, aby dokonać takiej analizy naszych działań w 
Gorzowie i żebyśmy mieli wizję spodziewanych efektów dokąd zmierzamy właśnie w 
dziedzinie Ochrony Środowiska ze szczególnym uwzględnieniem problemów energetycznych. 
Przecież to również od nas zależy, od władz poszczególnych miejscowości, od władz gminy 
jak będziemy sobie radzić. Nie można wszystkich działań oczekiwać tylko i wyłącznie ze strony 
rządu. 
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Radosław Wróblewski – cóż, jako ten bezczelny, bo tak dzisiaj radny Pieńkowski nas określił 
w swoim spokojnym, wytonowanym, merytorycznym wystąpieniu, jak bym słuchał lektora z 
czasów minionych. Tacy lektorzy gdzieś chodzili i też takie opowieści jak dzisiaj w 
wiadomościach TVP1 albo TVP Info widzimy, to też tutaj trochę posłuchaliśmy. Nie będę 
wchodził w polemikę, bo zbytnio nie trzeba się tutaj wysilać, żeby powiedzmy te rzeczy 
przeanalizować. Nasi mieszkańcy słuchali. Rozumiem kompleks Donalda Tuska, wszystkiemu 
jest winny Donald Tusk, tamta Koalicja i Platforma. Wy tak naprawdę rządzicie już praktycznie 
7 rok, zaczęliście. A jeśli chodzi, o to co piszą media, gazety to chętnie przygotuję taki wyciąg 
chociażby właśnie z tego tytułu, o którym mówił radny Pieńkowski z „Rzeczpospolitej”. Wyciąg 
właśnie jak oceniane są wasze działania, waszego rządu, chociażby nawet w kontekście 
Nowego Ładu, ale także w kontekście samorządów. Ot chociażby najprostsze- 25 stycznia, 
publikacja „Rzeczpospolitej”, nie kto inny, a rzecznik małych i średnich przedsiębiorstw Adam 
Abramowicz ostrzega przed bombą w Polskim Ładzie. Trzeba pilnie zmieniać Polski Ład, bo 
będzie w lutym dokładnie taka sama sytuacja z małymi przedsiębiorcami jak była z etatowcami. 
To wystarczy za komentarz. A dlaczego akurat właśnie tego typu sformułowania użyliśmy? 
Pozwólcie, że jako inicjatorzy tego stanowiska nie dokonamy zmiany. Konsultacje zawsze są 
możliwe, rozmowa z samorządami w różnym trybie, zwłaszcza w komisji wspólnej, Rządu i 
Samorządu jest możliwa i tylko o to dopominają się samorządy – Związek Miast Polskich. 
Uważam, że jako Rada Miasta też powinniśmy o to apelować. Jeszcze raz powtórzę apelować 
w tym momencie o taki dialog, o takie rozmowy i to tyle z mojej strony jako tego, który 
reprezentuje tych bezczelnych. 
Sebastian Pieńkowski – radny Wróblewski, rozumiem. Pan zawsze tak odpowiada. Już nie 
będę zabierał głosu, bo szkoda czasu na Pana, nie ma Pan argumentów na przytoczone fakty 
przez dziennikarza z 2011 roku, czyli 3 lata po podpisaniu. Zmienia Pan temat na Ład Polski, 
czyli w ogóle nie w temacie Pan rozmawia i posiłkuje się Pan rzeczami oczywiście, które 
dotyczą dzisiejszych czasów, a nie czasów z 2008 czy 11 roku. Jest Pan politykiem, ma Pan 
do tego prawo, ale ludzie to słyszą i widzą jakie Pan ma argumenty. Dziękuję, nie zabieram 
więcej głosu, bo szkoda czasu mojego i Państwa. 
Radosław Wróblewski – również dziękuję. To rzeczywiście z ust p. Pieńkowskiego skoro 
szkoda na mnie czasu, w tym momencie dziękuję za komplement, bo rzeczywiście traktuję to 
jako komplement. Dziękuję również, że zauważył Pan, że mam prawo do pewnych rzeczy 
również jako polityk, również jako mieszkaniec. Ale chętnie spotkam się z Panem przy kawie, 
a może później kiedyś jak już będą wolne media to wtedy też sobie uczciwie porozmawiamy o 
tych rzeczach, o których Pan mówi również w kontekście historycznym. 
Tomasz Rafalski – cieszę się, że Panowie się umówili na kawę, ale wracając już na poważnie 
do tego tematu, tego stanowiska, powiem szczerze jesteśmy lada dzień przed wejściem w 
życie Tarczy Antyinflacyjnej 2.0, która pewne sprawy, że tak powiem reguluje. Do 8% zejdzie 
VAT na paliwo, 0% VAT na żywność, 0% VAT na gaz, 5% VAT na prąd, 5% VAT na ciepło, 
0% VAT na nawozy. Parlamentarzyści Platformy Obywatelskiej głosowali za tym pakietem 
jednogłośnie, nie wprowadzaliście żadnych poprawek, nie było żadnej wątpliwości czy te 
działania Rządu są skuteczne, czy nie są skuteczne. Uważam, że bardzo jałowe i 
bezproduktywne jest takie stanowisko kiedy Rada Miasta Gorzowa, nie mówię, że nie 
doceniam, że nie jest ważnym organem, jest tutaj na naszą skalę lokalną na pewno jest, 
zaczyna się bawić w jakieś „rzeczy, które ocierają się o geopolitykę”. Słusznie zauważył radny 
Pieńkowski, że są to rzeczy, które działy się wiele lat temu i w tej chwili za nie przyszło nam 
płacić. Radny Pieńkowski nie wspomniał jeszcze o Nord Stream 1 i Nord Stream 2, który jest 
jednym z głównych powodów, dla których mamy w tej chwili taką sytuację. Kiedy mogliście i 
byliście w tak doskonałych stosunkach z Niemcami, chociaż ja mam podejrzenie, że to są inne 
stosunki niż się wszystkim wydaje, to nie zablokowaliście żadnych z tych działań, chociaż biły 
bezpośrednio w naszą część Europy, bezpośrednio w Polskę i byliśmy w tak zwanych 
przyjaznych stosunkach. Teraz za te przyjazne stosunki przyszło nam płacić i zaraz również 
nasi wielcy przyjaciele z Niemiec zablokują, jeżeli im się uda, być może nie, możliwość budowy 
elektrowni atomowych i pozyskanie taniej i ekologicznej energii i będziemy skazani być może 
na gaz, a ich wielcy przyjaciele z Rosji w tej chwili stoją u bram Ukrainy i tak pokrótce my jako 
Rada Miasta w tej chwili apelujemy o jakieś konsultacje z miastami na temat rzeczy tak dużych, 
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które spowodowały, że takie rzeczy się dzieją. Nie ośmieszajmy się, skończmy ten temat, nie 
wprowadzajmy więcej takich stanowisk, bo one są bezproduktywne, bezsensowne i tak 
naprawdę ośmieszają Radę Miasta, bo co one mają tak naprawdę przynieść? 
Anna Kozak – może wróćmy z sali sejmowej na salę sesyjną Rady Miasta. Popatrzmy może 
na nasz budżet i na propozycje tego co będzie w 2022. Mianowicie to, że mamy stosunek PIT-
u do dochodów bieżących 19,7%. To jest najmniejszy udział dochodów bieżących w PIT-ach 
od 2008 roku. Popatrzmy na fakty. Mamy osłabienie złotówki, mamy tak naprawdę ujemne 
realne stopy procentowe. Od kilku miesięcy mamy pogorszenie się bilansu obrotów bieżących 
w Polsce. Inwestorzy nie chcą u nas lokować swojego kapitału, a w przyszłym roku zapłacimy 
też cenę za tegoroczną Tarczę Antyinflacyjną. Tak naprawdę nasze pieniądze w naszym 
budżecie są bardzo mocno osłabione i nie mamy pieniędzy na to, żeby płacić kolejne wysokie 
rosnące koszty. Dlatego tym stanowiskiem zwracamy się o podatek osłonowy dla samorządu. 
Proszę zwrócić uwagę, że 600 wniosków od naszych mieszkańców wpłynęło na podatek 
osłonowy. Dlaczego my jako samorząd, który nie mamy możliwości udziału procentowego w 
składce zdrowotnej, którą nam zabraliście, bo jeżeli składka zdrowotna jest liczona od dochodu 
to rozumiem, że sobie Rząd wymyślił kolejny podatek na to, żeby go zagarnąć, dlaczego 
samorządy nie mają pieniędzy na to, żeby wywiązywać się z kosztów stałych? Dlatego to 
stanowisko jest tak ważne i proszę o zaakceptowanie. 
Radosław Wróblewski – nadziwić się dzisiaj nie mogę, bo tak skaczemy od tematu do tematu, 
a znawców geopolityki, znawców jakiś utajnionych ukrytych stosunków polsko-niemieckich 
widać też u nas nie brakuje. Po raz kolejny dziękuję za ten komplement, że jako Rada Miasta 
z naszego powodu, mojego, moich koleżanek, kolegów bawimy się jak to określił kolega 
Tomasz Rafalski. W tym momencie też proponuję ostudźmy te emocje. Naprawdę zobaczmy 
co się wokół nas dzieje, warto porozmawiać z ludźmi, warto słuchać samorządów, bo to nie 
tylko my takie rozwiązania proponujemy. Czas na konsultacje jeszcze raz powtarzam jest 
zawsze i w związku z tym proponuję zamknąć dyskusję w tym temacie i żebyśmy przeszli do 
głosowania. 
Jan Kaczanowski – obojętnie kto by nie rządził zamknę to jednym stwierdzeniem, że każdy 
Rząd powinien współpracować z samorządem i odwrotnie i to powinno się odbywać na 
partnerskich zasadach. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – bardzo cieszę się, że p. Brudzińska poruszyła temat 
przygotowania przystosowania naszego miasta do zmian klimatu. Akurat wczoraj na komisji 
mieliśmy ten temat, czyli rozmawialiśmy o raporcie z realizacji planu adaptacji do zmian 
klimatu. Niemniej ten punkt był tylko na komisji. Wnoszę tutaj wniosek formalny o to, żeby 
dodać ten punkt, czyli raport z realizacji planu adaptacji do zmian klimatu do następnej sesji. 
Robert Anacki – Panie Przewodniczący kolega Wróblewski złożył wniosek. Chciałem złożyć 
wniosek formalny i dodać do tego komentarz, że niestety, ale przez te wszystkie Rządy patrząc 
poprzednie, socjalizm to jednak jest taki ustrój, który bohatersko pokonuje rzeczy, które nie 
istnieją w innym ustroju i mamy tego przykłady. Tarcza Antyinflacyjna, o której tu była dyskusja, 
która z dodruku pieniędzy znowuż tak jak koleżanka Anna Kozak wskazała w przyszłym roku 
będzie dla nas wszystkich odczuwalna. Zamknijmy tą dyskusję. Ludzie chcą wrócić do pracy i 
pracować na co lepsze pomysły rządzących, którzy bohatersko pokonują te problemy, które 
sami tworzą w dużej części. A co do geopolityki, to nie ma co się odnosić. Także składam 
wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i głosowanie tego wniosku i zgadzam się z nim i 
komentarzem, jednym zdaniem dlatego, że rzeczywiście udział dochodów tutaj w 
samorządach został celowo, politycznie obniżony. Byłem przy tym Rządzie, funkcjonowałem 
w koalicji. Jeszcze jako wiceprezes porozumienia byłem świadkiem tego jak Nowy Ład był 
tworzony, dlatego też z tej koalicji zostaliśmy wypchani, bo się z tym nie godziliśmy. Dzisiaj 
poza polityką będąc jeszcze widzę dodatkowo w jaki sposób jest to bronione, ubierane. To jest 
bardzo fałszywy przekaz. To był celowy zabieg polityczny, aby scentralizować władzę, więc 
walka o to, żeby więcej pieniędzy było w samorządach i większa niezależność jest właściwa i 
niezależnie kto składa taki wniosek. To nie chodzi, że to Platforma Obywatelska, bo rozumiem, 
że to jest wniosek Platformy, czy samo Prawo i Sprawiedliwość, koledzy radni by to złożyli. 
Jesteśmy tutaj w samorządzie walcząc o pieniądze dla samorządów. 
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Jan Kaczanowski – nie widzę kolejnych zgłaszających się. Zamykam dyskusję w tym punkcie 
porządku obrad. Chciałbym jeszcze przed głosowaniem powiedzieć, że przydałoby się jakiś 
sympozjum i będę z przyjemnością w nim uczestniczył po to, żeby na wiele tematów 
porozmawiać i podyskutować. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia stanowiska Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w sprawie cen gazu i energii 
elektrycznej dla podmiotów komunalnych.  
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Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
PRZECIW (4) 
Alicja Burdzińska, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz  
BRAK GŁOSU (2) 
Oskar Serpina, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  
 
Przyjęte stanowisko w sprawie utworzenia Oddziału Kardiochirurgii w Gorzowie 
Wielkopolskim, stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Ad.35 Sprawozdania z prac komisji Rady Miasta za 2021 rok. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdania z prac komisji Rady Miasta za 2021 rok 
wszyscy radni otrzymali i stanowią załącznik nr 47 do protokołu. W związku z brakiem chętnych 
do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła 
sprawozdania z prac komisji Rady Miasta za 2021 rok do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.36 Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – pyta, czy radni mają uwagi lub pytania do protokołu z XLV sesji Rady 
Miasta. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Jerzy Sobolewski  



31 
 

 
Ad.37 Sprawy różne, wolne wnioski. 
 
Radosław Wróblewski – w imieniu swoim i klubu radnych Koalicja Obywatelska chciałbym 
podziękować tym radnym, którzy poparli nasze stanowiska i jest to nasze wspólne w tym 
momencie zdanie. Dziękuję serdecznie, a w imieniu radnego Jerzego Sobolewskiego 
chciałbym tylko przypomnieć, że w niedzielę gra po raz kolejny w Gorzowie Wielka Orkiestra 
Świątecznej Pomocy i o godzinie 10.00 jest organizowany turniej drużynowy w piłkę nożną. 
Wiem, że radni też swoją drużynę wystawiają, grają. W imieniu Jerzego Sobolewskiego 
przypominam, zapraszam chętnych do grania i ewentualnie do oglądania i kibicowania. 
Jan Kaczanowski – chciałbym tylko poinformować, że kolega Sobolewski na pewno nie będzie 
grał sam. Będą mu pomagali radni ze wszystkich klubów radnych Rady Miasta Gorzowa. Cel 
jest bardzo szczytny i bardzo fajnie, że puchary ufundował Prezydent Miasta Gorzowa, Jacek 
Wójcicki i kto żyw, kto chce w niedzielę jest okazja wykazać się swoją dobrodusznością. 
Patryk Broszko – dzisiaj od radnego Kurczyny dostałem informację, że turniej jest rozgrywany 
w sobotę, a radny Wróblewski mówił o niedzieli. Prosiłbym ewentualnie o sprostowanie daty, 
gdyby ktoś z radnych chciał uczestniczyć albo ktoś z mieszkańców. 
Jan Kaczanowski – myślę, że to sobie wyjaśnicie, ja tą wiedzę posiadam, ale jest okazja, 
żebyście sobie porozmawiali i wyjaśnili i dali określony przekaz, że na pewno to będzie 
rozegrane. Co do tego nie ma wątpliwości. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciał zabrać głos? 
Nie widzę. Chciałbym bardzo, serdecznie podziękować dzisiaj za merytoryczną, według mnie, 
w wielu aspektach, twórczą w sumie sesję, ale chciałbym bardzo serdecznie podziękować, 
czego może radni nie zauważyli, swoim współpracownicom z Biura Rady Miasta, dlatego że 
od kilku dni pracujemy w okrojonym składzie z przyczyn różnych, np. zwolnienie lekarskie. I tu 
publicznie życzę moim współpracownicom szybkiego powrotu do zdrowia, a tym, które są 
bardzo serdecznie dziękuję za przygotowanie sprawnej sesji. 
 
Ad.38 Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski 
zamyka obrady XLVI sesji Rady Miasta dziękując radnym za udział. 
 
 

Przewodniczący Rady Miasta 
( - ) 

Jan Kaczanowski 
 

 
Przygotowały: 
Barbara Szkudlarek 
Małgorzata Matuszek 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


